
Referat fra bestyrelsesmøde nr. 1 den 12. juni 2023 
Deltagere: Vinie Hansen, Irene Berri, Ayse Kaya, Karina Hvid. Lisbeth Kjeldsen,  

Gajenthini Nadesalingam, Lene Møller Olsen 

Afbud:  

Sted: Teams kl. 19‐21  

Mødeleder: Vinie 

Referent: Karina 

 

Dagsorden:                                                   Ansvarlig:           Referat: 

1. Konstituering: 
‐ Valg af næstformand 
‐ Valg af referent 

Alle  Næstformand: Karina  
Referent: Karina 

2. Evaluering af konferencen: 
‐ Evalueringsskema  

tidligere udsendt 
‐ bestyrelsens opgaver, 

roller  
‐ oplægsholdere deltager i 

på konferencen. Drøftelse. 
‐ Regnskab for konferencen  

Alle 
 
 
Lisbeth 
 
 
 
 
Irene 

Vi havde en god og konstruktiv snak om, 
hvordan vi optimerer fremtidige 
konferencer, så vi bevarer den gode 
stemning og overblikket og forhindrer 
tekniske udfordringer. 
F.eks. mikrofonstyring: De, som styrer 
mikrofonerne, rejser sig op, når der er ca. 5‐
7 minutter tilbage. 
Karina har en ekstra bærbar, som hun kan 
medbringe, og vi kan bruge til 
oplægsholdernes slides osv.  
Vedr. de tekniske udfordringer, så skal vi 
være opmærksomme på dette og forsøge at 
undgå det. 
Evaluering af konferencen generelt. 
Nogle få stykker syntes, at forplejningen var 
dårlig. For lidt mad. 
Vi er enige i, at der har været dårlig 
kommunikation mellem tjenerne og 
køkkenet. Irene havde på forhånd clearet 
med hotellet, at der IKKE måtte indgå 
svinekød i aftensmåltidet, men på trods af 
dette, så præsenterede de forretten med 
svinekød. 
Én følte sig dårligt behandlet i forhold til 
specielle behov til maden. 
Nogle synes, der har været for stort fokus 
på skoleområdet. Mere dagtilbud 
efterspørges. 
De oplægsholdere, der bliver fremhævet er 
især Yulia, Fabio og Anne Holmen. 
Forslag til næste års konference: 
Tid til sparring 
Mere dagtilbud 
Sprogudvikling 



Forældrenes møde med en ny kultur 
Teater indslag om aftenen 
Oplæg om ”selektiv mutisme” (vi er ikke 
helt sikre på, hvordan det præcist skal 
forstås). Det kunne være et oplæg om, 
hvordan man tackler de forskellige perioder 
i danskindlæringen, hvor der ofte kan 
opleves en ”tavs periode”: 
 
Måske skal vi have færre gruppeoplæg, så vi 
kan få spredt deltagerne mere ud. Og måske 
generelt færre oplæg, så vi kan få lagt mere 
tid ind til sparring. 
 
Måske et oplæg om overgang fra 
daginstitution til skole (Ayse). 
 
”Sprog og Leg”, som havde en 
udstillingsbod: Hun var meget glad for at 
være med, og det fungerede fint. 
 
Vi har genbooket Faaborgfjord, men vi har 
flere kritikpunkter fra bestyrelsen, hvor der 
har været brist i kommunikationen på selve 
hotellet. Vi har meldt klart ud fra starten. Vi 
holder fast i bookningen, men vi adresserer 
vores kritik til dem, og så må vi forvente, at 
de retter op på de kritikpunkter, ellers må vi 
overveje, om vi skal finde et andet sted. 
 
De andre år har der været en del afbud, så 
der har været masser af plads til, at 
oplægsholderne kunne spise med. I år var 
der ingen afbud, så vi var flere til frokost, 
end vi havde meldt ud. 
Næste år skal vi være opmærksomme på at 
få lavet nogle præcise aftaler i forhold til, 
om oplægsholderne skal deltage i 
måltiderne. 
 
Irene er næsten færdig med regnskabet. 
Overskuddet har ikke været så stort som 
forventet, da momsen ikke var blevet 
regnet med. Alligevel var der dog et lille 
overskud på omkring 7426,72 kr. 
 
Vi betaler Torben et honorar på 2000 kr. for 
hans hjælp med hjemmesiden mm., og 
derudover har vi besluttet, at vi også vil 



invitere ham med på konferencen til næste 
år.  
 
Vi skal huske, at det med at gøre reklame 
for foreningen på selve konferencen var 
rigtig godt i forhold til at få nye 
medlemmer. Der var 14 nye, som meldte sig 
ind. 

3. Evaluering af 
generalforsamlingen: 
‐ Referatet ligger på 

hjemmesiden flersprog.dk 
‐ Suppleanters deltagelse i 

møderne 

Alle  Vi synes, det var en rigtig god 
generalforsamling. Der var en god 
diskussion, og vi har fået valgt nogle gode 
suppleanter ind. 
Vi vil fremover sende referaterne til 
suppleanterne også. Vi inviterer dem med 
på vores næste teams‐møde. 
 

4. Forventningsafstemning med 
afsæt i Vedtægter for 
Foreningen FLERSPROGEDE 
BØRN OG UNGES VILKÅR 
(nævnt på 
generalforsamlingen d 11/5‐
23 af mig/Lisbeth). Drøftelse.  

a. Bestyrelsen. 
b. Medlemmerne. 

At det fremgår under de 
enkelte punkter, hvor lang tid 
der er sat af til punktet, og om 
punktet er til drøftelse, 
orientering og/eller 
beslutning.  

Lisbeth  Som forening er vi forpligtet på at opfylde 
de vedtægter, vi har. Især som bestyrelse 
skal vi være med til at fremme disse, bl.a. i 
forbindelse med planlægning af 
konferencerne. Det er ikke det enkelte 
medlems ansvar, men hele foreningens. 

5. Opdatering af Links og 

Nyhedsarkivet på 

hjemmesiden 

Lisbeth  Vi sender relevante datoer, referater osv. Til 
Torben, som så lægger det på hjemmesiden. 
Vi kan alle sammen være med til at bidrage 
til relevante nyheder osv. på hjemmesiden. 

6. Kurser mm. fra 

Integrationsinfo, skal de 

lægges på hjemmesiden? 

Alle  Vi undersøger det lige lidt nærmere, inden 
vi lægger det op, da der har været delte 
meninger om dem. 

7. Nyhedsbrev til medlemmer 
 

 

Alle   God idé at supplere med et nyhedsbrev 
med relevante oplysninger. Fx : 

‐ Nyt navn 
‐ Ny hjemmeside 
‐ Slidse fra konferencen er klar 
‐ Nedsat kontingent 
‐ Referat fra generalforsamlingen 
‐ Vedtægter, når de er revideret 



‐ Nye suppleanter 

8. Mødeplan:  
 

  Skal vi holde et fysisk møde på et tidspunkt? 
Det er der ikke stemning for lige pt. hos alle. 
Datoer for de næste møder:  
11. september 
30. oktober 
20. november 

9. Eventuelt 
 

Alle  Småbørnskonferencen: 29.‐30. januar, 
Nyborg Strand 
Multikulturelle Skoler: 20.‐21. november, 
Nyborg Strand 
Fælles mål for dansk som andetsprog, 5. 
oktober, Aarhus. 
Hilsen fra Gajenthinis leder. Han var ked af, 
at han ikke kunne deltage i år, men han vil 
gerne deltage næste år, hvis han har 
mulighed for det. 

 

 

 

 

 

 

 


